
Protokół Nr XXXV/2022 

z posiedzenia Sesji Rady Powiatu w dniu 22 grudnia 2022r. 

odbytego w Starostwie Powiatowym w Olecku, przy ul. Kolejowej 32. 

Obrady rozpoczęto 22 grudnia 2022 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:05 tego 

samego dnia. 

Ad 1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku – Kazimierz Iwanowski otworzył 

posiedzenie XXXV Sesji Rady Powiatu w Olecku. Powitał wszystkich gości, w 

szczególności Pana Wojciecha Kossakowskiego – Posła na Sejm RP oraz Panią 

Weronikę Kordowską, którzy zostaną uhonorowani „Laurem Powiatu Oleckiego”. 

Dodał, że grudzień w naszej historii to też tragiczne wydarzenia na Wybrzeżu, gdzie 

były ofiary. Grudzień to również tragiczna w naszej historii data wprowadzenia stanu 

wojennego – wojny wypowiedzianej całemu społeczeństwu. Poprosił wszystkich o 

powstanie i uczczenie minutą ciszy ofiary tych tragicznych wydarzeń. 

Poprosił o zabranie głosu Starostę Oleckiego – Marzannę Pojawę - Grajewską. 

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska poinformowała, że Kapituła 

przyznała „Laur Powiatu Oleckiego” w dziedzinie: rozwój samorządności lokalnej i 

współpracy publiczno-społecznej – Panu Wojciechowi Kossakowskiemu. Jako poseł 

zna bardzo dobrze szanse i zagrożenia naszego regionu – Warmii i Mazur, w tym 

naszego powiatu. Aktywnie wspiera lokalnych samorządowców w ich działaniach i 

potrzebach oraz wyzwaniach, przed którymi stoją. Udzielał wsparcia merytorycznego 

i czynnie pomagał przy pozyskiwaniu środków finansowych z rządowych programów 

na lokalne inwestycje, w tym remonty dróg, budynków, zakup szkolnego autobusu, 

pozyskanie nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Cimochach czy „powstanie” Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w Kowalach 

Oleckich, zakup nowoczesnego tomografu komputerowego i cyfrowego aparatu RTG 

do szpitala w Olecku. 

Starosta Olecki, Wicestarosta Olecki oraz Przewodniczący Rady Powiatu w 

Olecku wręczyli Wojciechowi Kossakowskiemu - Posłowi na Sejm RP nagrodę – 

„Laur Powiatu Oleckiego” w dziedzinie: rozwój samorządności lokalnej i współpracy 

publiczno-społecznej. 

Wojciech Kossakowski – Poseł na Sejm RP stwierdził, że jest ogromnie 

wzruszony otrzymując takie wyróżnienie. Jest to docenienie też zaangażowania, 



2 
 

jakie wkłada w to, aby ziemia warmińsko-mazurska, a szczególnie tutaj mówimy o 

powiecie oleckim, rozwijały się na właściwym poziomie. Tym bardziej, że powiat 

olecki jest mu bardzo bliski. Dobra współpraca między wszystkimi gminami jest to 

jeden z takich wzorowych przykładów. 

Dodał, że posłowie są przede wszystkim do tego aby stanowić prawo, głosować 

ustawy, ale też nie mogą zapominać o swoich małych ojczyznach, szczególnie o tych 

powiatach im najbliższych. Dodał, że ma taki sentyment, bo drogę zawodową czy 

polityczną zaczytał w powiecie ełckim jako członek Zarządu. Dlatego cieszy się, że 

właśnie takie wyróżnienie otrzymał.  

Stwierdził, że jest jednym elementem w tym wszystkim, bo gdyby nie Pani Starosta, 

Pan Wicestarosta, Pan Przewodniczący, Państwo Radni i wszyscy ci, którzy są 

zaangażowani w rozwój powiatu oleckiego, nie byłoby tego wszystkiego. Dodał, że 

owszem, tak jak Pani Starosta wspomniała, stara się, bo wszyscy mamy pomysły, 

plany, ale aby je zrealizować zawsze potrzeba tego przysłowiowego pochodzenia za 

pewnymi sprawami. I to się udaje z dość zadowalającym skutkiem, tak jak Pani 

Starosta wspomniała: drogi, ambulans czy samochody strażackie. To jest coś, co w 

zasadzie jest taką oczywistością. To, co otrzymujecie, Państwu się należy.  

Dodał, że przez 7 ostatnich lat, kiedy rządziło Prawo i Sprawiedliwość, jako poseł 

Prawa i Sprawiedliwości ma wpływ na pewne rzeczy. Stara się, aby właśnie powiat 

olecki, ełcki, gołdapski, ta ziemia mu najbliższa rozwijała się jak najlepiej, jak 

najmocniej, jak najefektywniej.  

Stwierdził, że traktuje to wyróżnienie jako podziękowanie, ale przede wszystkim jako 

zobowiązanie do dalszej pracy. Często się spotykamy, rozmawiamy, planów mamy 

jeszcze dużo, oczekiwań też jest dużo. Wierzę, że tym wszystkim wyzwaniom 

sprostamy i w przyszłym roku znowu będziemy mogli cieszyć się z kolejnych 

inwestycji już oddanych do użytku, ale też projekty składane do Polskiego Ładu, do 

Funduszu Budowy Dróg Samorządowych czy wielu innych źródeł, gdzie można takie 

pieniądze pozyskać na rozwój powiatu oleckiego, będą Wam przyznawane. Wierzę, 

że ta współpraca jeszcze będzie efektywniejsza.  

Jeszcze raz podziękował za wyróżnienie, ponieważ z powiatem oleckim, z ziemią 

olecką, z Gminą Wieliczki bardzo jest związany od najmłodszych lat.  

Złożył życzenia aby Święta Bożego Narodzenia były przede wszystkim obdarzone 

zdrowiem, spokojem, miłością, byśmy podczas wigilijnej wieczerzy zapomnieli o 

niesnaskach, żeby w te szczególne Święta Bożego Narodzenia widząc co się dzieje 

na świecie, doceniali, że w Polsce jest bezpiecznie, że jesteśmy, że po tych czasach 
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pandemicznych nic nam się nie stało, żebyśmy doceniali każdy dzień, każdy gest i 

obdarzali siebie miłością i też poświęcali sobie dużo więcej czasu, żebyśmy ze sobą 

przebywali, rozmawiali, żebyśmy się sobą cieszyli.  

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował i zapewnił w imieniu wszystkich 

radnych, że deklarację współpracy przyjmujemy, dziękujemy i będziemy 

kontynuowali. 

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska poinformowała, że Kapituła 

przyznała „Laur Powiatu Oleckiego” również w dziedzinie: kultura i ochrona 

dziedzictwa kulturowego - Pani Weronice Kordowskiej. 

Od ponad 10 lat Pani Weronika Kordowska prowadzi Miejską Orkiestrę Dętą w 

Olecku. Jest też instruktorem instrumentów dętych drewnianych.  

Pod jej batutą Orkiestra zagrała „setki” koncertów na terenie naszego powiatu oraz 

ościennych. Uświetnia ważne wydarzenia, imprezy i uroczystości. Przez kilka lat 

wspierała z Orkiestrą Polaków na Litwie. Repertuar wykonywany przez Orkiestrę jest 

obszerny: około 200 utworów.  

Weronika Kordowska uczy też gry na klarnecie w Państwowej Szkole Muzycznej  

I stopnia im. Ignacego Jana Paderewskiego w Olecku. Jej wychowankowie 

zdobywają liczne wyróżnienia i są laureatami różnych konkursów muzycznych i 

przesłuchań regionalnych, krajowych czy międzynarodowych. 

Starosta Olecki, Wicestarosta Olecki oraz Przewodniczący Rady Powiatu w 

Olecku wręczyli Pani Weronice Kordowskiej nagrodę – „Laur Powiatu Oleckiego” w 

dziedzinie: kultura i ochrona dziedzictwa kulturowego. 

Weronika Kordowska stwierdziła, że łatwiej jej grać niż mówić. Dodała, że 

jeżeli jej praca znalazła uznanie, jest jej niezmiernie miło. Podziękowała i życzyła 

wszystkiego dobrego na święta, po świętach i w Nowym Roku.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku stwierdził, że orkiestra pod batutą 

Pani Weroniki jest to najlepsza orkiestra, jaka była w mieście. Pogratulował i dodał, 

że czekamy na więcej. 

Kontynuowano posiedzenie XXXV Sesji Rady Powiatu w Olecku. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że wszelkie 

zgłoszone podczas sesji pytania zostaną przekazane według właściwości, a 

odpowiedzi przesłane wszystkim zainteresowanym. 
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Radni oraz osoby uczestniczące w Sesji zostali zapoznani z informacją dotyczącą 

zasad ochrony danych osobowych. 

Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osobowych została podana 

do publicznej wiadomości. 

Uwag do protokołu Sesji XXXIII/2022 z dnia 27 października 2022 r. oraz 

XXXIV/2022 z dnia 17 listopada 2022 r. nie zgłoszono. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku stwierdził quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał: na 15 radnych stanowiących ustawowy skład 

Rady obecnych było 15 (lista obecności w załączeniu – załącznik nr 1 do protokołu). 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Obecni radni: 

1. Zofia Bordzio 

2. Karol Czerwiński 

3. Marek Dobrzyń 

4. Andrzej Dunaj 

5. Tomasz Dziokan 

6. Jerzy Gołembiewski 

7. Czesław Gontar 

8. Kazimierz Iwanowski 

9. Tomasz Kosobudzki 

10. Teresa Krajewska 

11. Danuta Maciejewska 

12. Jerzy Openchowski 

13. Izabela Sertel 

14. Sławomir Karol Szerel 

15. Henryk Stanisław Trznadel 

Ad 3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że wszyscy radni 

otrzymali porządek XXXV Sesji. Zwrócił się z prośbą o uwagi do porządku. 

Poinformował, że Komisja Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa oraz Komisja 

Budżetu, Finansów i Gospodarki zgłosiły wniosek w sprawie zdjęcia z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na warunki przebywania 

chorego w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w 
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Olecku Kolonia. Dodał, że wniosek ten należy przegłosować (wniosek w załączeniu – 

załącznik nr 4 do protokołu). 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na warunki 

przebywania chorego w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki 

Długoterminowej w Olecku Kolonia. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Za (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Rada Powiatu w Olecku jednogłośnie, 15 głosami „za” przyjęła wniosek w 

sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

warunki przebywania chorego w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów 

Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że w związku z 

wnioskiem Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku, Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na warunki przebywania chorego w 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia. Dodał, że ten wniosek należy również przegłosować (wniosek w załączeniu 

– załącznik nr 2 do protokołu). 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad w pkt. 10. Podjęcie uchwał: w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na warunki przebywania chorego w 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

Za (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Rada Powiatu w Olecku jednogłośnie, 15 głosami „za” przyjęła wniosek w 

sprawie wprowadzenia do porządku obrad w pkt. 10. Podjęcie uchwał: w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na warunki przebywania chorego w 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku zwrócił się z prośbą o inne uwagi 

do porządku.  

Innych uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku zwrócił się z prośbą o 

przegłosowanie porządku obrad XXXV Sesji z przyjętymi zmianami:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i o działalności Zarządu w 

okresie międzysesyjnym. 

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Wnioski Komisji Stałych Rady. 

7. Przyjęcie planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku na 2023 r.: 

a) przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki; 

b) przyjęcie planu pracy Komisji Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa. 

8. Przyjęcie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Olecku na 2023 rok. 

9. Przyjęcie planu pracy Rady Powiatu w Olecku na 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwał: 

a) przyjmująca rezolucję w sprawie utworzenia jednostki wojskowej na terenie 

Powiatu Oleckiego; 

b) w sprawie zmiany uchwały nr XLII/252/2018 Rady Powiatu w Olecku z dnia 

23 sierpnia 2018r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady 
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wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Powiat Olecki, tj.: wysokość stawek dodatków 

określonych w ustawie Karta Nauczyciela oraz szczegółowe zasady ich 

przyznawania, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe oraz za godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki 

wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy; 

c) w sprawie przyjęcia od Powiatu Węgorzewskiego realizacji zadania 

publicznego w zakresie prowadzenia mieszkań chronionych na rzecz 

mieszkańców Powiatu Węgorzewskiego; 

d) zmieniająca uchwałę Nr XXVII/212/2022 Rady Powiatu w Olecku z dnia 24 

lutego 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kowale 

Oleckie; 

e) w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na sytuację w Samodzielnym 

Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia; 

f) w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na warunki przebywania 

chorego w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki 

Długoterminowej w Olecku Kolonia; 

g) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia; 

h) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na 

lata 2022 – 2036; 

i) w sprawie zmian budżetu powiatu na rok 2022; 

j) w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dotyczącego 

infrastruktury drogowej na terenie Powiatu Oleckiego na lata 2023-2028; 

k) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na 

lata 2023-2036; 

l) w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej; 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej; 

3) odczytanie opinii Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki; 

4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

5) głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2023 r. 

11.  Odpowiedzi na zgłoszone wnioski radnych. 
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12.  Zapytania i interpelacje radnych. 

13.  Wolne wnioski i sprawy różne. 

14.  Zamknięcie obrad. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad XXXV Sesji Rady Powiatu w Olecku z wprowadzonymi 

zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Za (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Rada Powiatu w Olecku jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła 

porządek posiedzenia XXXV Sesji Rady Powiatu w Olecku z wprowadzonymi 

zmianami. 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad po wprowadzonych zmianach. 

Ad 4. Informacja Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i o działalności 

Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poprosił Starostę Oleckiego o 

przedstawienie informacji z wykonania uchwał Rady Powiatu i o działalności Zarządu 

w okresie międzysesyjnym.  

Starosta Olecki Marzanna Pojawa-Grajewska poinformowała, że informacje 

zostały przesłane radnym (informacja w załączeniu – załącznik nr 3 do protokołu): 

Informacja z realizacji uchwał Rady Powiatu w Olecku i pracy Zarządu Powiatu 

w okresie międzysesyjnym  

W okresie od 17 listopada do 22 grudnia 2022r. odbyły się 4 posiedzenia Zarządu 

Powiatu (29.11, 05.12, 08.12, 13.12), na których rozpatrywano sprawy związane z 

wykonywaniem zadań wynikających z bieżącej działalności Zarządu Powiatu, 
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powiatowych jednostek organizacyjnych i Starostwa Powiatowego w Olecku.  

W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu podjął 4 uchwały w sprawach: 

1) określenia formy przekazywanych sprawozdań budżetowych przez podległe 

jednostki budżetowej; 

2) zmiany planu finansowego dla wydzielonego rachunku Funduszu Pomocy  

Powiatu Oleckiego; 

Dochody 2022 

Dział Rozdział Nazwa zadania Plan 
758 75814 Środki na dofinansowanie własnych 

zadań bieżących 
1.280.206,00 

  Razem 1.280.206,00 
Wydatki 2022 

Dział Rozdział Nazwa zadania Plan 
754 75495 Organizacja miejsc pobytu uchodźców  

z obszaru objętego konfliktem zbrojnym 
na terenie Ukrainy - Starostwo 

Powiatowe w Olecku 

1.168.790,00 
 

801 80102 Dodatkowe zadania oświatowe – 
dotacje dla jednostek niepublicznych na 

uczniów i wychowanków z Ukrainy – 
Starostwo Powiatowe w Olecku. 

10.818,22 

852 85295 Organizacja miejsc pobytu uchodźców  
z obszaru objętego konfliktem zbrojnym 

na terenie Ukrainy - Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku 

14.400,00 

754 75495 Transport do miejsc zakwaterowania – 
Komenda Powiatowa Państwowej 

Straży Pożarnej w Olecku 

20.662,00 

801 80115 Dodatkowe zadania oświatowe – 
Zespół Szkół Licealnych i Zawodowych 

w Olecku 

13.046,00 

801 80120 Dodatkowe zadania oświatowe –  
I Liceum Ogólnokształcące w Olecku 

24.887,00 

854 85406 Dodatkowe zadania oświatowe – 
Powiatowe Centrum Wspierania 

Edukacji w Olecku 

9.588,78 

801 80115 Dodatkowe zadania oświatowe – 
Zespół Szkół Technicznych w Olecku 

13.026,00 

801 80117 Dodatkowe zadania oświatowe – 
Zespół Szkół Technicznych w Olecku 

4.988,00 

  Razem 1.280.206,00 
 

3) zmian budżetu powiatu na rok 2022; 

Dochody po zmianie wynoszą  80 866 971,60 zł 
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Dochody bieżące w wysokości  70 385 606,37 zł 

Dochody majątkowe                 10 481 365,23 zł 

Wydatki po zmianie wynoszą    84 966 300,18 zł 

Wydatki bieżące w wysokości   67 738 563,23 zł 

Wydatki majątkowe w wysokości  17 227 736,95 zł.  

4) rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego 

Powiatu Oleckiego w 2023r. z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy praw-

nej oraz świadczenia nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz zadań z 

zakresu edukacji prawnej. 

 Zarząd powierzył realizację zadania publicznego organizacji pozarządowej  - 

„Pasieka” – Fundacja Rozwoju i Wsparcia w formie dotacji w wysokości 64.020,00 zł.  

Realizacja uchwał Rady Powiatu. 

Uchwały podjęte na Sesji Rady Powiatu w Olecku w dniu 17 listopada 2022r. zostały 

objęte zakresem nadzoru Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, a także przekazane 

do właściwych wydziałów Urzędu i jednostek organizacyjnych – w celu realizacji oraz 

opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Olecku.  

Opracowanie projektów uchwał i materiałów na XXXV Sesję Rady Powiatu 

w Olecku. 

Zarząd przedstawił Radzie Powiatu 9 projektów uchwał będących przedmiotem 

obrad dzisiejszej Sesji w sprawach: 

1) przyjmująca rezolucję w sprawie utworzenia jednostki wojskowej na terenie 

Powiatu Oleckiego; 

2) zmiany uchwały nr XLII/252/2018 Rady Powiatu w Olecku z dnia 23 sierpnia 

2018r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Po-

wiat Olecki tj. wysokość stawek dodatków określonych w ustawie Karta Nau-

czyciela oraz szczegółowe zasady ich przyznawania, szczegółowy sposób ob-

liczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz za godziny doraź-

nych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń 

wynikających ze stosunku pracy; 
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3) zmieniająca uchwałę Nr XXVII/212/2022 Rady Powiatu w Olecku 

z dnia 24 lutego 2022r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ko-

wale Oleckie; 

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 

2023-2036; 

5) uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023; 

6) przyjęcia od Powiatu Węgorzewskiego realizacji zadania publicznego 

w zakresie prowadzenia mieszkań chronionych na rzecz mieszkańców Po-

wiatu Węgorzewskiego; 

7) uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dotyczącego infrastruktury 

drogowej na terenie Powiatu Oleckiego na lata 2023-2028; 

8) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2022-

2036; 

9) zmian budżetu powiatu na rok 2022. 

Zarząd zapoznał się z następującymi projektami uchwał: 

1) rozpatrzenia skargi na warunki przebywania chorego w Samodzielnym Publicznym 

Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia; 

2) rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia; 

3) przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na sytuację w Samodzielnym Publicznym 

Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia. 

Ponadto Starosta Olecki uczestniczyła: 

1) 16.11.2022r. udział w warsztatach kulinarnych „Przez żołądek … do Grecji” 

organizowane w ramach podsumowania projektu „Przystanek Grecja na 

drodze do rozwoju”. Warsztaty odbyły się w pracowni gastronomicznej 

Zespołu Szkół Licealnych i Zawodowych w Olecku. 

2) 16.11.2022r. udział w obchodach Światowego Dnia Walki z Cukrzycą, które 

odbyły się w Regionalnym Ośrodku Kultury w Olecku „Mazury Garbate”. 

3) 19.11.2022r. udział w uroczystym rozdaniu nagród uczestnikom konkursu 

„Rodzinne budowanie z drewnianych klocków” zorganizowanym w ramach 

Kampanii Pomarańczowej Wstążki. 
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4) 20.11.2022r. udział w obchodach z okazji 25-lecia działalności zespołu 

„Oleckie Echo”. 

5) 21.11.2022r. udział w obchodach z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. 

6) 24-25.11.2022r. udział w Konwencie Powiatów. 

7) 05.12.2022r. udział w Konwencie Powiatów – wideokonferencja. 

8) 05.12.2022r. udział w spotkaniu Radnych Rady Powiatu w Olecku i Radnych 

Rady Miejskiej w Olecku w sprawie utworzenia jednostki wojskowej. 

Spotkanie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku. 

9) 06.12.2022r. włączenie się w akcję „Paczka dla Seniora” i przekazanie na 

ręce Prezesa Fundacji Rozwoju Ziemi Oleckiej paczki dla seniora. 

10) 11.12.2022r. udział w obchodach 41. Rocznicy wprowadzenia stanu 

wojennego w Polsce, które odbyły się w Regionalnym Ośrodku Kultury 

w Olecku „Mazury Garbate”. 

11) 16.12.2022r. udział w uroczystości oficjalnego przekazania do użytku 

pracowni tomografii komputerowej oraz pracowni diagnostyki obrazowej 

w Olmedica w Olecku. 

12) 19.12.2022r. udział w uroczystym spotkaniu wigilijnym, które odbyło 

w świetlicy Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Olecku. 

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska uzupełniła przekazane 

informacje:  

1) Powiat Olecki aplikując o środki zewnętrzne w ramach Programu Operacyj-

nego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnie-

nie cyfrowej odporności na zagrożenia pozyskał grant w wysokości 

101 979,00 zł. W chwili obecnej trwa procedura rozeznania cenowego rynku.  

2) Zakończono prace budowlano-remontowe w ramach zadania „Rozbudowa i 

przebudowa budynku Starostwa Powiatowego w Olecku w celu zapewnienia 

dostępności architektonicznej – ETAP I – Roboty budowlane w zakresie dachu 

budynku.  

Komisyjny odbiór końcowy wyznaczono na 23 grudnia 2022 roku. Wartość robót to 

kwota 549.536,58 zł. 

3) 13 grudnia 2022r. odbyło się spotkanie Zarządu Powiatu oraz 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Olecku z Prezesem Stowarzyszenia 
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Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia im. św. Łukasza w Olecku Kolonia oraz 

Kierownikiem Domu Pomocy Społecznej Jaśki w związku z powzięciem 

informacji dotyczącej likwidacji Domu Pomocy Społecznej JAŚKI w Olecku 

Kolonia. 

Zgodnie z ustaleniami, mając na uwadze dobro mieszkańców DPS i osób 

zatrudnionych w DPS Jaśki, Starosta Olecki zwróciła się do Kierownika DPS o 

przesłanie niezbędnych informacji dotyczących funkcjonowania DPS. Do dnia 

dzisiejszego nie otrzymano informacji. 

4)  21.12.2022 r. Burmistrz Olecka przesłał wniosek o zaopiniowanie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu Dworku 

Mazurskiego. Po przeanalizowaniu i zaopiniowaniu planu na najbliższym 

posiedzeniu Zarządu Powiatu, tj. 28.12.2022 r. zostanie wysłane pismo do 

Burmistrza z proponowanymi zmianami do projektu planu i ewentualnymi 

uwagami. 

5) Olecka Szkoła Sztuk Walki Karate Kyokushin w 2022 r. reprezentowała powiat 

olecki na zawodach międzynarodowych i ogólnopolskich. Zawodnicy wzięli 

udział w 16 turniejach w kraju i za granicą zdobywając łącznie 217 medali, w 

tym 82 złote, 68 srebrnych i 67 brązowych.  

Starosta Olecki złożyła gratulacje zawodnikom i trenerom, życzyła powodzenia na 

najbliższych zawodach tj. Mistrzostwach Woj. Warmińsko-Mazurskiego 

zaplanowanych na 18.02.2023 r. 

6) Urząd Wojewódzki rozliczył, zatwierdził rozliczenie finansowe realizacji dwóch 

inwestycji drogowych: ul. Armii Krajowej i Krzywe-Czukty. 

Starosta Olecki zwróciła się z prośbą o pytania. 

Przewodniczący Rady Powiatu nawiązał do wystąpienia Starosty. W sposób 

formalny i uregulowany ustawą Starosta sprawuje nadzór nad Stowarzyszeniami. 

Otrzymaliśmy wiadomość, że być może dojdzie do likwidacji DPS-u. Jak Starosta 

zaznaczyła, spotkanie było podyktowane tylko i wyłącznie troską o osoby objęte 

opieką w DPS i o pracowników. W czasie tego spotkania padła deklaracja ze strony 

Prezesa, że te informacje będą przedstawione. Prośba była też taka czy możemy w 

jakikolwiek sposób pomóc chorym i pracownikom. Takiej informacji nie otrzymaliśmy.  

Zapytał czy są jakieś pomysły aby tej jednostce pomóc. Kilkanaście lat pracowała, 

pomagała, ludzie mieli zatrudnienie. To są nasi mieszkańcy, chorzy, pracownicy. 

Dodał aby pochylić głowę nad tym problemem. 
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Radny Tomasz Kosobudzki zapytał czy były podane argumenty zamknięcia 

DPS-u, dlaczego jest taka sytuacja, co się stało. 

Przewodniczący Rady Powiatu odpowiedział, że nie było. Poinformował, że 

najwyższą władzą jest Walne Zgromadzenie. Z rozmowy wynikało, że są pewne 

problemy finansowe. Uczestniczącym w spotkaniu zadano kilka pytań na temat 

pieniędzy, finansów, co jest przyczyną, co spowodowało, że nagle stają przed 

decyzją o zamknięciu Stowarzyszenia. Na razie nie ma odpowiedzi na ten temat. 

Wyraził nadzieję, że otrzymamy te informacje. 

Więcej pytań do przedstawionych informacji nie zgłoszono. 

Ad 5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że na posiedzeniu 

Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki zgłoszono kilka wniosków, m.in. żeby 

ostrzeżenie o osobach podających się za żołnierzy, które chodzą po domach z 

informacją o przejmowaniu nieruchomości, oszustach umieścić na powiatowej stronie 

internetowej. 

Dodał, że również jako członek Komisji zwrócił się z prośbą do radnego Jerzego 

Gołembiewskiego o przekazanie informacji o ilości wyjazdów jednostek OSP. 

Poinformował, że poruszony był problem zgłaszany przez Radną i jest odpowiedź na 

temat zjazdów na drodze w Sulejkach. Jest informacja, że wszystko przebiega 

pomyślnie, usterki i wnioski zgłoszone przez mieszkańców zostały uwzględnione. 

Dodał, że Radny Tomasz Kosobudzki zwrócił się z prośbą do Zarządu Powiatu z 

sugestią, że zanim zostanie opracowany miejscowy plan zagospodarowania przez 

Radę Miejską lobbować za poszerzeniem zakresu przeznaczenia działek Dworku 

Mazurskiego. 

Dodał, że takie poczynania będą ze strony Zarządu podjęte i kontynuowane (wnioski 

w załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu). 

Innych wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 

Ad 6. Wnioski Komisji Stałych Rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że Komisja Budżetu, 

Finansów i Gospodarki oraz Komisja Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa zgłosiły 

wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi, 

nad którą dyskutowano. Dodał, że wniosek został już przegłosowany.  
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Komisja Budżetu (…) zgłosiła wniosek o 2-krotną kontrolę w ciągu roku poprawności 

wprowadzania danych do Systemu Informacji Oświatowej aby uniknąć ewentualnych 

kłopotów, o którym była mowa na posiedzeniu Komisji (wnioski w załączeniu – 

załącznik nr 4 do protokołu). 

Ad 7. Przyjęcie planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku na 2023 r. 

Ad 7a) przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że plan pracy był 

omawiany i analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych. Zwrócił się z prośbą o 

uwagi do przedłożonego planu pracy. 

Pytań i uwag do przedłożonego planu pracy nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki. 

Wyniki głosowania: 

Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, Brak głosu: 0, Nieobecni: 0 

Wyniki imienne: 

Za (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Budżetu, 

Finansów i Gospodarki (plan pracy w załączeniu – załącznik nr 5 do protokołu). 

Ad 7b) przyjęcie planu pracy Komisji Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że plan pracy był 

omawiany i analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych. Zwrócił się z prośbą o 

uwagi do przedłożonego planu pracy. 

Pytań i uwag do przedłożonego planu pracy nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
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przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa. 

Wyniki głosowania: 

Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, Brak głosu: 0, Nieobecni: 0 

Wyniki imienne: 

Za (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Zdrowia, 

Oświaty i Bezpieczeństwa (plan pracy w załączeniu – załącznik nr 6 do protokołu). 

Ad 8. Przyjęcie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Olecku na 

2023 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że plan kontroli był 

omawiany i analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych. Zwrócił się z prośbą o 

uwagi do przedłożonego planu pracy. 

Pytań i uwag do przedłożonego planu pracy nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Olecku na 2023 rok. 

Wyniki głosowania: 

Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, Brak głosu: 0, Nieobecni: 0 

Wyniki imienne: 

Za (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 
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Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, jednogłośnie przyjęła plan kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Olecku na 2023 rok (plan kontroli w załączeniu – 

załącznik nr 7 do protokołu). 

Ad 9. Przyjęcie planu pracy Rady Powiatu w Olecku na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że plan pracy był 

omawiany i analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych. Zwrócił się z prośbą o 

uwagi do przedłożonego planu pracy. 

Pytań i uwag do przedłożonego planu pracy nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Olecku na 2023 rok. 

Wyniki głosowania: 

Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, Brak głosu: 0, Nieobecni: 0 

Wyniki imienne: 

Za (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, jednogłośnie przyjęła plan pracy Rady Powiatu w 

Olecku na 2023 rok (plan pracy w załączeniu – załącznik nr 8 do protokołu). 

Ad 10. Podjęcie uchwał: 

Ad 10 a) przyjmująca rezolucję w sprawie utworzenia jednostki wojskowej na terenie 

Powiatu Oleckiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały 

był przekazany radnym i omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych. Zwrócił się z 

prośbą o uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

Radna Teresa Krajewska stwierdziła, że nie ma uwag, ale wytłumaczyła swoje 
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wstrzymanie się od głosu nad tekstem rezolucji ze względu na to, że tekst nie 

uwzględnia prośby mieszkańców wsi Możne jak też rolników, ale również 

mieszkańców Olecka. 

Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjmującej rezolucję w sprawie utworzenia jednostki wojskowej na terenie Powiatu 

Oleckiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Sławomir Karol Szerel, 

Henryk Stanisław Trznadel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Teresa Krajewska  

 Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, 14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XXXV/269/2022 przyjmującą rezolucję w sprawie utworzenia 

jednostki wojskowej na terenie Powiatu Oleckiego (uchwała w załączeniu – załącznik 

nr 9 do protokołu). 

Ad 10 b) w sprawie zmiany uchwały nr XLII/252/2018 Rady Powiatu w Olecku z dnia 

23 sierpnia 2018r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Olecki, tj.: wysokość stawek dodatków określonych w ustawie Karta 

Nauczyciela oraz szczegółowe zasady ich przyznawania, szczegółowy sposób 

obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz za godziny doraźnych 

zastępstw, wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających 

ze stosunku pracy. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały 

był przesłany radnym oraz omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych. Zwrócił się z 

prośbą o uwagi i pytania do przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XLII/252/2018 Rady Powiatu w Olecku z dnia 23 sierpnia 2018r. w 

sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Olecki, tj.: 

wysokość stawek dodatków określonych w ustawie Karta Nauczyciela oraz 

szczegółowe zasady ich przyznawania, szczegółowy sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz za godziny doraźnych zastępstw, 

wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku 

pracy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

 Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXV/270/2022 w sprawie zmiany uchwały nr XLII/252/2018 Rady Powiatu w Olecku 

z dnia 23 sierpnia 2018r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Olecki, tj.: wysokość stawek dodatków określonych w ustawie Karta 

Nauczyciela oraz szczegółowe zasady ich przyznawania, szczegółowy sposób 

obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz za godziny doraźnych 

zastępstw, wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających 

ze stosunku pracy (uchwała w załączeniu – załącznik nr 10 do protokołu). 
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Ad 10 c) w sprawie przyjęcia od Powiatu Węgorzewskiego realizacji zadania 

publicznego w zakresie prowadzenia mieszkań chronionych na rzecz mieszkańców 

Powiatu Węgorzewskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały 

był przesłany radnym oraz omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych. Zwrócił się z 

prośbą o uwagi i pytania do przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia od Powiatu Węgorzewskiego realizacji zadania publicznego w zakresie 

prowadzenia mieszkań chronionych na rzecz mieszkańców Powiatu 

Węgorzewskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

 Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXV/271/2022 w sprawie przyjęcia od Powiatu Węgorzewskiego realizacji zadania 

publicznego w zakresie prowadzenia mieszkań chronionych na rzecz mieszkańców 

Powiatu Węgorzewskiego (uchwała w załączeniu – załącznik nr 11 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił 5 minut przerwy. 

Po przerwie kontynuowano obrady. 

Ad 10 d) zmieniająca uchwałę Nr XXVII/212/2022 Rady Powiatu w Olecku z dnia 24 

lutego 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kowale Oleckie. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały 

był przesłany radnym, omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych. 
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Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

zmieniającej uchwałę Nr XXVII/212/2022 Rady Powiatu w Olecku z dnia 24 lutego 

2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kowale Oleckie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

 Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXV/272/2022 zmieniającą uchwałę Nr XXVII/212/2022 Rady Powiatu w Olecku z 

dnia 24 lutego 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kowale 

Oleckie (uchwała w załączeniu – załącznik nr 12 do protokołu). 

Ad 10 e) w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na sytuację w 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na sytuację w Samodzielnym 

Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia był 

przesłany radnym, omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych. 

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na sytuację w Samodzielnym Publicznym 

Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

 Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXV/273/2022 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na sytuację w 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia (uchwała w załączeniu – załącznik nr 13 do protokołu). 

Ad 10 f) w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na warunki przebywania 

chorego w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w 

Olecku Kolonia. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na warunki przebywania chorego w 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia był przekazany radnym w programie e-sesja. 

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na warunki przebywania chorego w 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



23 
 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

 Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 radnych, w wyniku głosowania, 

15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXV/274/2022 w sprawie przedłużenia 

terminu rozpatrzenia skargi na warunki przebywania chorego w Samodzielnym 

Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia (uchwała w 

załączeniu – załącznik nr 14 do protokołu). 

Ad 10 g) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia był przekazany 

radnym i omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych. 

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Radny Tomasz Dziokan zapytał do kogo wysyłana była skarga. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że o ile dobrze pamięta - do 

Przewodniczącego Rady, który zadekretował skargę do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. Komisja w składzie powołanym przez Radę rozpatrywała skargę, 

wypracowała projekt uchwały, poinformowała wszystkich radnych przed 

posiedzeniem każdej Komisji, na Komisji była dyskutowana i głosowana. 

Radny Tomasz Dziokan zapytał dlaczego radni nie otrzymali treści tej skargi. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Przewodniczący dekretuje 

wpływające skargi do Komisji. Komisja powołana została po to, żeby skargi 

rozpatrywała. 

Radny Tomasz Dziokan zapytał dlaczego 6 radnych nie może przeczytać tej 

skargi, a pozostali mogą. Dodał, że nie otrzymał tej skargi. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że treść skargi otrzymała 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Przewodniczący dekretuje do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Komisja, w składzie wybranym przez Radę, rozpatruje skargi, 

wypracowuje projekt uchwały z uzasadnieniem.  

Dodał, że skarg było kilkanaście, i nie było tego rodzaju pytań. Krawężniki, ważne 

sprawy i mniej ważne przechodziły lekką ręką. Jeżeli są takie głosy wśród radnych, 
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można wrócić do regulaminu i przyjąć zapis „każda skarga wpływająca do … będzie 

przesyłana wszystkim radnym”. 

Radny Tomasz Dziokan stwierdził, że wolałby to rozwiązanie, dlatego że 

wcześniejsze problemy najczęściej dotyczyły spraw mniejszych. A tutaj skarga 

według uzasadnienia opiewała na wiele dość szczegółowych elementów, z którymi 

warto byłoby zapoznać się. W tej chwili głosowanie nad tym, czy skarga jest zasadna 

czy niezasadna, nigdy jej nie widząc, uważa za głosowanie nieco nieodpowiedzialne, 

ponieważ nie do końca wie nad czym głosuje, bo to nie jest głosowanie nad 

stanowiskiem Komisji, a nad zasadnością skargi. Stwierdził, że dziś nie może podjąć 

decyzji czy jest „za” czy „przeciw”, musi się wstrzymać. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy uzasadnienie do tego projektu 

uchwały nie przekonuje radnego. 

Radny Tomasz Dziokan stwierdził, że w uzasadnieniu może być ujęte 

wszystko, ale nie musi. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy to konkretne uzasadnienie do tego 

konkretnego projektu uchwały radnego nie przekonuje. 

Radny Tomasz Dziokan stwierdził, że jego decyzja jest podyktowana tym, że 

głosować ma nad czymś, czego nie widział i nie jest w stanie się do tego odnieść. 

Dlatego zwrócił się z prośbą na przyszłość aby skargi były adresowane również do 

radnych, bo w innym przypadku trudno jest odpowiedzialnie zagłosować jeśli nie 

dane było tego przeczytać. Zapytał mecenasa czy można było przesłać radnym. 

Radca Prawny – Sławomir Mitros stwierdził, że nie chce zaburzać pracy 

Rady, ale czas na takie wątpliwości był na Komisji. To nie był żaden problem, żeby 

pokazać ten tekst. Dodał, że nigdy osobiście nie wnika w to, jak radnym są 

przekazywane materiały, bo nie jest radnym. Tutaj styl pracy jest wypracowany 

zgodnie z przepisami wewnętrznie obowiązującymi. Zajmuje się tym Komisja. Jeśli 

Radny chciał się zapoznać, to trzeba było to na Komisji zrobić, a nie dzisiaj w 

momencie głosowania. 

Radny Tomasz Dziokan stwierdził, że zadał proste pytanie czy można było 

przesłać do radnych. 

Radca Prawny – Sławomir Mitros odpowiedział, że można było, ale nikt tego 

do tej pory nie praktykował, ponieważ zrobiono specjalną Komisję. Jeśli radni chcą, 

żeby było inaczej, to trzeba taki wniosek wysunąć i od tej pory wszystko będzie 

przekazywane. Aby specjalnie obradować nad skargą jest ustawowo wymagana 

Komisja Skarg i Wniosków. Dlatego można byłoby zrobić tak, że wraz z projektem 
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uchwały przedstawionym przez Komisję dodatkowo dołączać komplet materiałów, ale 

taka musiałaby być wola Rady. Do tej pory nie była, bo rzeczywiście tych uchwał było 

sporo w ostatnim czasie (w tej kadencji). 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że obaj uczestniczyliśmy w pracy 

nad regulaminem i umknęły nam te szczegóły. Można do tego wrócić, uregulować i 

wtedy nie będzie dowolności w interpretacji. Jeżeli będzie zapis: wszystkie skargi 

przesyłane są radnym - kropka, koniec dyskusji. Podzielił się drugą refleksją, że 

zaczynamy kontestować organy przez siebie tworzone. To jest niebezpieczne. 

Powołujemy Radę Społeczną z naszego grona – źle działa, nie powiedziała, źle 

powiedziała, dobrze powiedziała. Powołujemy Komisję Skarg, Wniosków i Petycji – 

dlaczego my nie wiemy, kto rozpatrywał. Poprosił o chwilę refleksji na ten temat. 

Radny Tomasz Kosobudzki stwierdził, że gdy przez 3 lata był 

Przewodniczącym, skarg było wiele, ale za każdym razem wysyłana była treść skarg 

do radnych, żeby się zapoznali. Rozumie, że jest 3-osobowe gremium wybrane przez 

radnych, ale to nie powinno być problemem aby radni zobaczyli treść skargi. 

Ponieważ jedni widzą, drudzy nie widzą. Dodał, że widział u jednego z radnych, 

wydaje się, że to była ta skarga, gdzie nie było dekretacji, daty wpływu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał jak to widział. 

Radny Tomasz Kosobudzki stwierdził, że przez mgłę. Dodał, że nie powinno 

się żałować radnym takich informacji. Postawił wniosek formalny aby przy każdej 

skardze dokument skargi był przedstawiany radnym. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał mecenasa czy przyjąć w formie 

decyzji przez głosowanie przez Radę czy musi być zapis w regulaminie. 

Radca Prawny – Sławomir Mitros stwierdził, że byłby za tym aby 

przekazywać komplet materiałów i zakończyć dyskusję. Wszyscy przeszliśmy przez 

Komisje, a teraz kiedy przychodzi do głosowania, to nagle… 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że dlatego, że jest transmisja. 

Radca Prawny – Sławomir Mitros stwierdził, że jest też powaga Rady. Rada 

pracowała nad tym kilka miesięcy. Dodał, że należy poniechać wszelkich złośliwości 

z obu stron, bo jeśli Rada pracuje, to powinna wiedzieć nad czym pracuje. A dzisiaj 

dochodzimy do tego, że kiedy przychodzi do głosowania, to pojawiają się problemy 

nie sygnalizowane na Komisjach, co nigdy nie powinno mieć miejsca. Bo to jest też 

szacunek dla Rady Powiatu. Odbyła się Komisja i wtedy można było to wszystko 

przedyskutować. Takie dyskusje na forum publicznym są trochę obniżaniem powagi 

tego gremium. Można ustalić, że każda skarga od tej pory będzie radnym 



26 
 

przekazywana, ale najpierw, tak jak ustawa wymaga – do Komisji, a potem z 

wypracowanymi materiałami – do radnych. I zacznijmy tak praktykować, żeby potem 

nie wychodziło, że Rada nie wie, co robi i dopiero w momencie głosowania są jakieś 

głosy mówiące, że do tej pory robiliśmy coś niewłaściwie. To nie może mieć miejsca, 

bo radni są przedstawicielami wybranymi przez ogół obywateli powiatu oleckiego i 

muszą tak działać, żeby szacunek dla tego gremium był zachowany. 

Radny Tomasz Kosobudzki dodał, że wypowiedział się w taki sposób, 

ponieważ pamięta, że Pan Kazimierz Iwanowski sam wnioskował aby dołączać 

scany skarg do dokumentów. 

Radca Prawny – Sławomir Mitros stwierdził, że nie chodzi o to. Chodzi o to, 

że przeszło to przez Komisje i refleksja jest teraz. 

Radny Tomasz Kosobudzki stwierdził, że chodzi o to, żeby te skargi były 

przesłane. Zwrócił się z prośbą o przesyłanie. 

Wicestarosta Olecki – Marek Dobrzyń złożył wniosek formalny o wycofanie 

tego punktu i przełożenie na następną sesję w związku z tym, że są jakieś 

niejasności. 

Radca Prawny – Sławomir Mitros stwierdził, że to jest w porządku obrad, więc 

trzeba teraz zgłosić wniosek o reasumpcję głosowania w sprawie porządku i jeśli są 

takie głosy, to punkt usunąć. 

Wicestarosta Olecki – Marek Dobrzyń wycofał wniosek. 

Radny Jerzy Gołembiewski zapytał czy jest możliwość, żeby przekazać 

głosowania poszczególnych Komisji do projektu tej uchwały – dzisiaj, przed 

głosowaniem. Na każdej Komisji był ten projekt głosowany. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że projekt jest protokołem dopiero 

po przyjęciu w wyniku głosowania. 

Radca Prawny – Sławomir Mitros stwierdził, że decydujące jest głosowanie 

na sesji. Głosowania na Komisji mają tylko informacyjny charakter (jakie zdanie ma 

Komisja), one nie są wiążące, bo potem mogą być inne wyniki głosowania. 

Radny Jerzy Gołembiewski stwierdził, że dlatego pyta czy to jest możliwe. 

Radca Prawny – Sławomir Mitros odpowiedział, że nie. 

Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku Kolonia. 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Zofia Bordzio, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Jerzy Gołembiewski, Kazimierz 

Iwanowski, Sławomir Karol Szerel,  

PRZECIW (8) 

Karol Czerwiński, Czesław Gontar, Tomasz Kosobudzki, Teresa Krajewska, Danuta 

Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, Henryk Stanisław Trznadel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Dziokan 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, 6 głosami „za”, 8 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się” 

nie podjęła uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku 

Kolonia - jako zasadnej (projekt uchwały w załączeniu – załącznik nr 15 do 

protokołu). 

Ad 10 h) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na 

lata 2022 – 2036. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały 

był przekazany radnym i omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych.  

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2022 – 2036. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 

15 radnych, 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXV/275/2022 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2022 – 2036 

(uchwała w załączeniu – załącznik nr 16 do protokołu). 

Ad 10 i) w sprawie zmian budżetu powiatu na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały 

był przekazany radnym i omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych.  

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu powiatu na rok 2022. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 

15 radnych, 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXV/276/2022 w sprawie 

zmian budżetu powiatu na rok 2022 (uchwała w załączeniu – załącznik nr 17 do 

protokołu). 

Ad 10 j) w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dotyczącego 

infrastruktury drogowej na terenie Powiatu Oleckiego na lata 2023-2028. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dotyczącego 

infrastruktury drogowej na terenie Powiatu Oleckiego na lata 2023-2028 był 

przekazany radnym i omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych.  

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dotyczącego infrastruktury drogowej 

na terenie Powiatu Oleckiego na lata 2023-2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

 Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 

radnych, w wyniku głosowania, 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXV/277/2022 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 

dotyczącego infrastruktury drogowej na terenie Powiatu Oleckiego na lata 2023-2028 

(uchwała w załączeniu – załącznik nr 18 do protokołu). 

Ad 10 k) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego 

na lata 2023-2036. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 

2023-2036 był omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych.  

Zwrócił się z prośbą o uwagi i pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
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uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2023-2036. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 

Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Po odczytaniu opinii Komisji Stałych Rady Powiatu w Olecku (opinie komisji w 

załączeniu – załącznik nr 4 do protokołu), Rada Powiatu w Olecku, w obecności 

15 radnych, 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXV/278/2022 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Oleckiego na lata 2023-2036 

(uchwała w załączeniu – załącznik nr 20 do protokołu, opinia RIO – załącznik nr 19 

do protokołu). 

Ad 10 lit. l) w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023: 

Ad 10 lit. l) ppkt 1) odczytanie projektu uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku – Kazimierz Iwanowski poinformował, 

że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023 był on 

omawiany oraz analizowany na posiedzeniach Komisji Stałych. 

Na podstawie artykułu 12 pkt 5 i pkt 8 oraz art. 51 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o 

samorządzie powiatowym oraz ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych Rada Powiatu w Olecku uchwala, co następuje: 

§ 1. Dochody budżetu powiatu w wysokości 77.756.554,57 zł, zgodnie z 

załącznikiem nr 1, z tego: 

- dochody bieżące w wysokości 60.205.847,83 zł, 

- dochody majątkowe w wysokości 17.550.706,74 zł. 

§ 2. 1.Wydatki budżetu powiatu w wysokości 82.506.474,57 zł, zgodnie z 

załącznikiem nr 2, z tego: 

1) wydatki bieżące w wysokości 63.385.028,82 zł, z czego: 

a) wydatki jednostek budżetowych 54.849.108,97 zł, w tym: 
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- wynagrodzenia i składki od nich naliczane 43.771.287,53 zł, 

- wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań 11.077.821,44 zł, 

b) dotacje na zadania bieżące 5.198.453,00 zł, 

c) świadczenia na rzecz osób fizycznych 1.656.988,85 zł, 

2) wydatki majątkowe w wysokości 19.121.445,75 zł. 

§ 11. Wykonanie Uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w Olecku. 

§ 12. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2023 roku i podlega ogłoszeniu w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiemu. 

Ad 10 lit. l) ppkt 2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku – Kazimierz Iwanowski odczytał 

Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-558/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 22 listopada 2022 r. w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Olecku projekcie uchwały budżetowej 

powiatu na 2023 rok – opinia pozytywna (opinia w załączeniu – załącznik nr 22 do 

protokołu wraz z pozytywną opinią o możliwości sfinansowania przez Powiat Olecki 

deficytu budżetu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej powiatu na 

2023r. - Uchwała Nr RIO. VIII-0120-557/2022 - załącznik nr 21 do protokołu). 

Ad 10 lit. l) ppkt 3) odczytanie opinii Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki – Sławomir Karol 

Szerel odczytał opinię Komisji Budżetu (…) z dnia 20.12.2022r. o projekcie budżetu 

powiatu na rok 2023 (opinia w załączeniu – załącznik nr 23 do protokołu). 

Ad.10 lit. l) ppkt 4) – dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku – Kazimierz Iwanowski otworzył 

dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na rok 2023.  

Dodał, że jest to „konstytucja” finansowego działania powiatu na rok 2023. Zawsze 

trzeba patrzeć na taką uchwałę żeby potem było jak najmniej narzekań, że brakuje 

pieniędzy na różne rzeczy. Jako radni ponosimy pełną odpowiedzialność za uchwałę 

budżetową. Stwierdził, że widzi pozytywy w tej uchwale, ponieważ mamy bufor 

bezpieczeństwa w postaci zadłużenia. Źle to brzmi, ale czasami trzeba się zadłużyć, 

emitować obligacje lub zaciągać kredyty żeby skorzystać z dogodnego 
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dofinansowania. Takie występują i grzechem zaniechania byłoby nie skorzystać z 

takich form. 

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki – Sła-

womir Karol Szerel, odniósł się do wydatków majątkowych i wyraził zadowolenie, że 

ponad 19 mln zł jest przeznaczona na te wydatki. Natomiast ponad 19 mln zł zostaje 

w dużym stopniu zwiększone o dofinansowanie. Dodał, że w zatwierdzonym planie 

inwestycyjnym na 2023 rok widać jak dużo potrzebnych jest środków na wykonanie 

wszystkich zadań. Zdaniem radnego szczególnie dofinansowania drogowe spowo-

dują to, że te 19 mln zostanie porządnie wykorzystane. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki – Sławomir Karol 

Szerel podziękował za uwagę. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku – Kazimierz Iwanowski wyraził taką 

nadzieję i dodał, że od radnych dużo zależy. 

 Głos zabrała Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska stwierdziła, że pro-

jekt uchwały dotyczącej uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023 jest bardzo am-

bitny, stawia wysokie wyzwania przed Radą Powiatu, Zarządem Powiatu. Wyraziła 

nadzieję, że inwestycje ujęte w planie na rok przyszły będą możliwe do zrealizowa-

nia, a inflacja nie przeszkodzi w realizacji tych zadań, które są przyjęte, planowane. 

Zdaje sobie sprawę, że przyszły rok to rok, gdzie należy oszczędzać, obracać zło-

tówkę kilka razy aby wygospodarować jak najwięcej działań i możliwości rozwojo-

wych dla naszego powiatu, dla mieszkańców powiatu oleckiego. 

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska podziękowała za uwagę. 

Ad 10 lit. l) ppkt 5) głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

na 2023 r. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia budżetu powiatu na 2023r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zofia Bordzio, Karol Czerwiński, Marek Dobrzyń, Andrzej Dunaj, Tomasz Dziokan, 
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Jerzy Gołembiewski, Czesław Gontar, Kazimierz Iwanowski, Tomasz Kosobudzki, 

Teresa Krajewska, Danuta Maciejewska, Jerzy Openchowski, Izabela Sertel, 

Sławomir Karol Szerel, Henryk Stanisław Trznadel 

Rada Powiatu w Olecku, w obecności 15 radnych, w wyniku głosowania, 

jednogłośnie, 15 głosami za”, podjęła uchwałę Nr XXXV/ 279 /2022 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023 (uchwała w załączeniu – załącznik nr 24 

do protokołu). 

Ad 11. Odpowiedzi na zgłoszone wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że odpowiedzi na 

wnioski zostały przesłane radnym, a na wnioski zgłoszone podczas dzisiejszej sesji 

odpowiedzi zostaną udzielone w formie pisemnej i przesłane zainteresowanym do 

wiadomości innych radnych. 

Ad 12. Zapytania i interpelacje radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że interpelacje i 

zapytania składane są w formie pisemnej. 

Zapytań i interpelacji nie zgłoszono. 

Ad 13. Wolne wnioski i sprawy różne. 

Bożena Bielska–Świeżyńska – rodowita olecczanka poinformowała, że 

przygotowała krótkie wystąpienie, którego treść dołączy do dokumentów z 

dzisiejszego posiedzenia. Dodała, że być może będzie to pierwsze z serii jej 

wystąpień w kwestii omówienia istotnych zagadnień związanych ze szpitalem w 

Olecku zarządzanym przez spółkę „Olmedica”. Odczytała treść wystąpienia:  

Jutro jest pogrzeb mojej mamy. Przez kilka dni i nocy byłam z nią w szpitalu. 

Zmuszona byłam wielokrotnie do opuszczenia chorej. Złożę pismo do szpitala z 

prośbą o podanie podstawy prawnej, ponieważ jako opiekun, zgodnie z wolą 

pacjenta, chciałam być obecna zarówno przy obchodzie, jak i w celu dbania o 

pacjenta. Karmiłam, poiłam, przewijałam, oklepywałam. Przez niektórych 

pracowników traktowana byłam jak intruz. Dokumentacja medyczna otrzymana ze 

szpitala zawiera wiele zapisów niezgodnych ze stanem faktycznym. Sporządzana 

jest na zasadzie kopiuj - wklej. 

W dniu wczorajszym odbyłam spotkanie z Panią Prezes Mróz i zgłosiłam ustnie wiele 

uwag. Pani prezes skrupulatnie notowała, poprosiłam również o nagranie naszej 
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rozmowy. Spodziewałam się nieco innej reakcji. Po moim wyjściu, do gabinetu Pani 

Prezes wezwany został Pan Ordynator, prawdopodobnie aby wyjaśnił jak osoba z 

zewnątrz mogła obserwować w krótkim czasie wiele uchybień. Gdyby faktycznie 

chodziło o złożenie wyjaśnień i próby podjęcia naprawy, korekty zachowań, to 

wszystko odbyłoby się, drogą pisemną.  

„Olmedica” jest spółką prawa handlowego. Mówimy tu o formie organizacyjnej. W 

całości właścicielem jest Powiat, a szpital utrzymywany w całości ze środków 

publicznych, ewentualnie wypracowanych na środkach publicznych. Zwracam się 

więc do Radnych, aby pochylili się nad losem pacjentów Oddziału Wewnętrznego. 

Dziś ograniczam swoje wystąpienie tylko do kwestii żywienia pacjentów i traktowania 

członków ich rodzin. Jeśli w przyszłości uznam, że istnieje uzasadniona interesem 

publicznym potrzeba, złożę stosowne pisma z informacjami w zakresie jakości 

sprawowanej opieki medycznej i stosowanych procedur. 

Wracając do żywienia pacjentów. Dzienna stawka żywieniowa to 20 zł. Jak sądzę, w 

tym jest koszt sporządzenia posiłku, dowiezienia ze szpitala w Suwałkach z kuchni 

szpitalnej. W trakcie rozwożenia na przykład kolacji padają pytania o zmiksowane 

posiłki ze śniadania czy obiadu, ponieważ zwyczajnie brak wystarczającej ilości 

żywności. Brak diety cukrzycowej, posiłki nieprzystosowane do stanu zdrowia 

pacjenta, brak posiłku dla wegetarian.  

Człowiek chory wymaga posiłku wzmacniającego i lekkostrawnego. Za tę stawkę nikt 

nie jest w stanie mu tego zapewnić. Papier wytrzyma wszystko. Człowiek nie. Proszę 

o rozważenie możliwości powołania komisji w celu rozpatrzenia zgłoszonych uwag 

przeze mnie do Prezes „Olmedica”. Ze swojej strony służę informacją i pomocą i 

pozostaję do dyspozycji. Z poważaniem i podziękowaniem za wysłuchanie składam 

pismo na ręce Pana Przewodniczącego (pismo w załączeniu – załącznik nr 25 do 

protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy to jest skarga aby uniknąć 

wątpliwości jak to procedować. 

Bożena Bielska–Świeżyńska odpowiedziała, żeby to traktować jako pismo 

informacyjne w celu podjęcia interwencji, działań i wyjaśnienia. 

Konrad Krupiński przeprosił za barwę, za ton, ale sprawa dotyczy mnie, mojej 

rodziny, jak i moich znajomych. Przeczytał oświadczenie: 

„Szanowni Radni Powiatu Olecka, Panie Przewodniczący Rady Powiatu, Pani 

Starosto, Panie Wicestarosto, Szanowni Mieszkańcy Olecka. 
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W imieniu mieszkańców wsi Możne, Olecka oraz rolników dzierżawiących ziemię 

pragnę poinformować Wysoką Radę, że sprzeciwiamy się wyłącznie miejscu 

lokalizacji jednostki wojskowej na terenie wsi Możne, a nie jej budowie w Olecku.  

Wszyscy uważamy, że ze względów bezpieczeństwa Polski i naszego regionu 

budowa jednostki wojskowej w Olecku to niezwykle ważna i cenna inicjatywa. 

Planowana budowa nie powinna być lokowana na terenie zabudowanym, w bliskiej 

odległości od domostw, na ziemi czwartej klasy, którą dzierżawią rolnicy. 

Szanowny Panie Wicestarosto Dobrzyń - pełni Pan ważną funkcję w powiatowych 

strukturach Prawa i Sprawiedliwości w Olecku. W ostatnim czasie, pomimo 

posiadanej wiedzy o innych możliwych miejscach lokalizacji jednostki wojskowej, np. 

działka 90 ha przy drodze na Wieliczki, za fabryką jachtów, z dużą determinacją 

zaangażował się Pan w propagowanie zero-jedynkowej tezy, która w przestrzeni 

publicznej głośno wybrzmiała, była powtarzana z ust do ust, a mianowicie: że 

jedynym właściwym miejscem na budowę jednostki jest wieś Możne i że temat jest 

już zamknięty. 

Pragnę więc Panu przedstawić stanowisko Prawa i Sprawiedliwości wobec rolnictwa i 

rolników, które zostało zaprezentowane 11 grudnia 2022 r. na konwencji pod hasłem 

„Pakt dla wsi” w Przysusze. 

Cytat z wypowiedzi Pana Jarosława Kaczyńskiego: „Rolnictwo boryka się z wieloma 

problemami. Są to sprawy związane z traktowaniem spraw rolniczych w różnego 

rodzaju urzędach. Są różnego rodzaju nadużycia. To wszystko zostanie okiełznane 

wszędzie tam, gdzie przeszkadza się rolnikom, czasem naruszając wprost ich 

interesy, a często naruszając ich poczucie godności. Wiemy o tym i załatwimy te 

sprawy”. Koniec cytatu. 

Wzorując się na przesłaniu Pana Prezesa Jarosława Kaczyńskiego, uczyńmy 

wszystko, aby podjęta przez Pana Wicepremiera Ministra Obrony Narodowej 

Mariusza Błaszczaka decyzja o powołaniu jednostki wojskowej w Olecku, 

zlokalizowana została na działce położonej w kierunku miejscowości Wieliczki na 

Skowronkach. Ta lokalizacja nie odbierze rolnikom ziemi, którą od lat uprawiają i w 

oparciu o którą podjęli decyzje dalszego rozwoju swoich gospodarstw. Wybór 

lokalizacji w kierunku miejscowości Wieliczki da również pełną satysfakcję 

mieszkańcom wsi Możne, którzy do budowy jednostki w ich miejscowości podeszli 

pełni obaw o swoje domostwa. Da również pełną satysfakcję tym mieszkańcom, 



36 
 

którzy mieszkają po drugiej stronie jeziora. Dla wojska jest to również lepsza od 

wszystkich innych, można rzec - doskonała lokalizacja ze względów rozbudowanej 

infrastruktury. 

Wojsko jest gwarantem naszego bezpieczeństwa. Jest na równi z rolnictwem ważne 

dla naszej Ojczyzny. Co do tego nie ma wątpliwości. W tej sytuacji nie powinno być 

żadnych kontrowersji, żadnych wątpliwości, żadnych nieporozumień. Powstawanie 

jednostek wojskowych na wschodniej ścianie flanki NATO dla bezpieczeństwa Polski 

i Polaków jest niezwykle ważne, potrzebne i jest priorytetem wobec obecnej 

geopolitycznej sytuacji i wojny na Ukrainie. 

W dążeniu do realizacji celów strategicznych powinniśmy uwzględniać jednak 

wszystkie możliwości. Jeżeli jest miejsce alternatywne, lepsze ze względu na swoje 

położenie, niebudzące lokalnego sprzeciwu, na ziemi, która rolniczo nie przestawia 

większej wartości, leży ugorem, to należy to miejsce wziąć pod rozwagę. 

Nieporozumienie polega na tym, że budowana zero-jedynkowa narracja, która 

zakładała budowę jednostki wojskowej tylko we wsi Możne, a mianowicie: „tylko wieś 

Możne lub jednostki w ogóle nie będzie”, dała początek wszystkim niepokojom 

społecznym i sprzeciwom. 

Nieodpowiedzialnie prowadzone negocjacje, bez konsultacji z Radnymi Powiatu i 

Gminy Olecka oraz ze społeczeństwem, w konsekwencji doprowadziły do 

społecznych protestów. Gdyby sprawy prowadzone były przy tzw. „otwartej kurtynie”, 

z osobami zainteresowanymi, przy zrozumieniu postulatów i zgłaszanych propozycji - 

mówiąc najprościej sprawy by nie było. Ostatecznie decyzje o lokalizacji jeszcze nie 

zapadły, o czym poinformowali nas przedstawiciele Ministerstwa Obrony Narodowej 

05.12.2022 r. na wspólnym posiedzeniu Rady Powiatu i Gminy Olecko.  

Do wystąpienia dołączam listę obecności, na której podpisało się ponad 100 osób. 

Są to reprezentanci poszczególnych rodzin - ze spotkania Pana Burmistrza z 

mieszkańcami wsi Możne, które odbyło się 6 grudnia 2022 r. 

Sokrates mówił, że zanim zabierzesz głos w ważnej sprawie - zdobądź wiedzę i ustal 

prawdę, bo za prawdą idzie dobro i piękno. To tak na marginesie wypowiedzi 

niektórych radnych i osób pełniących ważne funkcje, którzy w przestrzeni publicznej 

powielają nieprawdziwą informację o pięciu, sześciu, siedmiu zbuntowanych 

rolnikach. 

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia, w imieniu społeczności wsi 
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Możne oraz Olecka: Panu Wicepremierowi Ministrowi Obrony Narodowej Mariuszowi 

Błaszczakowi, Panom Dyrektorom Łukaszowi Kudlickiemu, Marcinowi Mazuryk, 

całemu Departamentowi Infrastruktury oraz parlamentarzystom Posłowi Kulaskowi, 

Posłowi Krajewskiemu, Posłowi Małeckiemu ślemy życzenia wesołych i 

błogosławionych Świąt Bożego Narodzenia.  

Wszystkim Państwu Radnym i Waszym rodzinom życzymy wszelkiej pomyślności. 

W imieniu mieszkańców wsi Możne, Olecka i rolników”. 

Zwrócił się z prośbą o dołączenie oświadczenia do protokołu (oświadczenie w 

załączeniu – załącznik nr 26 do protokołu). 

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP stwierdził, że został wywołany do 

tablicy, ponieważ jest w Sejmie w Komisji Obrony Narodowej i większość takich 

decyzji jest podejmowana m.in. też na komisji.  

Przypomniał, że w zeszłym roku przegłosowano ustawę o obronie Ojczyzny. Ustawa 

została przegłosowana miażdżącą większością głosów ponad podziałami 

politycznymi, wszyscy się opowiedzieli za tym, żeby przede wszystkim zwiększyć 

polską armię do 300 000, za zwiększeniem finansowania polskiej armii i żeby te 

jednostki, których dzisiaj w Polsce po rządach SLD jest dużo mniej, zacząć 

przywracać. 

Dodał, że w wystąpieniu przedmówcy są dedykowane słowa podziękowania dla 

Posła z SLD Marcina Kulaska. Cieszy się, niemniej jednak to trzeba pamiętać, że 

właśnie SLD w końcówce lat 90. te jednostki, chociażby w Ełku, likwidowała. W myśl 

tej ustawy, którą przegłosowaliśmy, dajemy przede wszystkim polskiemu wojsku, ale 

i samorządom, możliwość odtwarzania jednostek. Stwierdził, że mieszkańcy Ełku, 

powiatu ełckiego bardzo się cieszą, bo tam też są zapowiedzi powrócenia do tego, 

żeby jednostka wojskowa w Ełku była. Z ostatnich doniesień ma powstać w Grajewie, 

Ostródzie, Mrągowie. We wszystkich miastach w większości samorządowcy i 

wszystkie osoby związane z podejmowaniem decyzji raczej zabiegają o to, żeby 

takie jednostki lokować na swoich terenach.  

Dodał, że musimy też pamiętać, że jesteśmy w dość bliskiej odległości od obwodu 

kaliningradzkiego. Obwód kaliningradzki jest najbardziej zmilitaryzowanym z takich 

miejsc chyba na świecie poza Izraelem - na milion osób co trzecia jest związana z 

wojskiem. To rodzi też pewne niebezpieczeństwo. Stwierdził, że tutaj chyba musi 

postawić kropkę bądź przecinek, ponieważ wielu rzeczy nie może ujawnić z racji 

zasiadania w Komisji - pewnych wiadomości objętych tajemnicą, tajnych. Ale dobrze 
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byłoby, żeby takie jednostki lokowały się szczególnie na Warmii i Mazurach. 

Poinformował, że słyszał o tym problemie. Na pewno będzie to jeszcze analizowane, 

będą takie procedury prowadzone. Niemniej jednak cieszy się z zawartych w Pana 

słowach opiniach, że musimy dbać o bezpieczeństwo, że jesteśmy w NATO, że 

powstawanie nowych jednostek służy temu aby Polacy czuli się bezpieczniej. To 

rokuje na przyszłość, że nie zamykacie drogi, dyskusji do tego, aby to wszystko stało 

się ponad podziałami i w obopólnym zrozumieniu. Trzeba też pamiętać o istniejącym 

takim niebezpieczeństwie, że jeżeli będą zbyt duże protesty, to taka jednostka w 

Olecku nie powstanie, a powstanie np. w Augustowie bądź w innym miejscu. Z tyłu 

głowy powinniśmy to mieć, aczkolwiek nie chciałby aby to był nacisk i zmuszanie 

kogoś do czegoś. Wszystko na pewno będzie przeanalizowane przez Departament 

Infrastruktury i przez samego Pana Ministra. Podziękował Pani Staroście, Panu 

Wicestaroście, całej Radzie, że się pochylają, wyrażają chęć i wychodzą temu 

naprzeciw. Wierzy, że tutaj też ponad podziałami, tak jak było to w Sejmie, uda się 

doprowadzić to do pozytywnego finału. Dodał, że nie wyobraża sobie, że nawet jeżeli 

miałaby jednostka powstać w Możnych, to że nie dostaniecie Państwo jakiegoś 

zadośćuczynienia czy jakiejś rekompensaty czy być może innych ziem wskazanych. 

Ale to zapewne będzie się odbywało w drodze negocjacji, rozmów i takiego ogólnego 

poszanowania wszystkich stron, które będą w tym miały uczestniczyć. 

Konrad Krupiński stwierdził, że KOWR nie posiada uprawnień prawnych. 

Ustawa nie daje możliwości dla KOWR-u oddania rolnikom innej ziemi. KOWR działa 

na tych zasadach, że w wyniku przetargu w określonych przypadkach rolnicy 

wygrywają dzierżawę z prawem pierwokupu na 10, 3 lata. Czegoś takiego ustawa w 

KOWR nie przewiduje, że jeżeli zostanie zabrana ziemia rolnikom, którzy wygrali, 

dzierżawią, żeby dać gdzieś indziej. Po pierwsze ustawa o tym w ogóle nic nie mówi, 

a KOWR nie ma ziemi wokół.  

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP stwierdził, że tutaj przede 

wszystkim musimy rozmawiać, bo opieramy się na specustawach roszczeniowych. 

Tutaj nikt nie będzie, i Pani Starosta i Pan Wicestarosta, chciał dokuczyć 

mieszkańcom wsi Możne. Chodzi o to, by mieszkańcy Olecka, całego powiatu 

oleckiego byli bezpieczniejsi. Tak samo jak mieszkańcy Polski. Ale też w 

porozumieniu z Wami. Tutaj musimy przede wszystkim rozmawiać. Wy już jakieś 

rozmowy poczyniliście. My ze swojej strony też czynimy rozmowy. Chcemy, aby to 

przede wszystkim było w zgodzie, ale żeby też powstało. Tak więc potraktujmy 
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dzisiejsze spotkanie, ja przynajmniej je traktuję jako Wasz głos, głos Pani Starosty i 

całej Rady i spróbujmy znaleźć najlepsze rozwiązanie, żebyście i Wy byli zadowoleni 

i jednostka powstała. Za jednostką idą też pieniądze, miejsca pracy, rozwój. 

Przemysław Bogdan zapytał jakie pieniądze, jakie podatki, jaki rozwój i na 

podstawie czego, czy np. rozmowy z Burmistrzem Orzysza, jakie są to pieniążki. 

Dodał, że to fajnie brzmi. Zapytał gdzie w Olecku będą mieszkać ci ludzie, czy 

budujemy od razu im mieszkania, gdzie będą pracować w Olecku rodziny tych 

żołnierzy. Bo my jesteśmy za tym, żeby była jednostka. Tylko nie róbmy hasła „idzie 

Eldorado”, bo trzeba to uczciwie powiedzieć, jak każdy biznes trzeba to rozwijać. 

Odcinanie połowy jeziora, bo tam zrobimy jednostkę, takie hasło padło zero-

jedynkowe zresztą i mamy to potwierdzone przez również ważne osoby, nawet się 

podpisali.  

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP stwierdził, że nie może 

odpowiedzieć na to pytanie. Pan od razu zakłada, że z tego nic nie wyjdzie.  

Przemysław Bogdan stwierdził, że nie zakłada, jest „za”. 

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP - to pozwólcie dla Pani i Pana 

Starosty, dla całej Rady działać. Jeżeli będą ustalone szczegóły, będziemy wiedzieli 

w jakiej ilości jednostka będzie mogła być rozlokowana, jaki przyjdzie sprzęt, ile to 

będzie zajmowało, wtedy będę mógł na te pytania odpowiedzieć.  

Przemysław Bogdan stwierdził, że chciałby usłyszeć w końcu fakty. Mieszka 

tam z dziada pradziada, więc slogany do niego nie docierają. Docierają proste fakty, 

a fakty są takie, że ktoś wpadł na pomysł odebrania brzegu jeziora tego miasta, w 

którym tak naprawdę żyjemy z tego jeziora. I ktoś obiecuje, że zostanie „Wiewiórcza 

Ścieżka”, kiedy Pan Dyrektor Infrastruktury mówi „chyba sobie żartujecie”. Więc 

bazujemy na sloganach. Dodał, że szkoda, że Pana Posła nie było na spotkaniu z 

Dyrektorami.  

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP stwierdził, że zaproszono tych, 

których uważano. 

Przemysław Bogdan poinformował, że weszli na sesję tak jak i tutaj. Po prostu 

w pewnym momencie ktoś zapomniał, że wyborcy są po to, żeby wybierać i żeby ich 

wspierać. Na chwilę obecną dowiadujemy się to wszystko gdzieś kątami, przez 

znajomych. To jest bardzo przykre. Panie Pośle, to jest bardzo przykre, że dostajemy 

sygnały gdzieś z dala Polski, zamiast dostać to od naszych radnych. 

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP stwierdził, że jeżeli będą 

konkretne decyzje, podjęte konkretne działania, to na pewno zostaniecie z nimi 
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zapoznani. Dzisiaj to są plany, rozmowy i analizy. Dodał, że o planach i analizach w 

wojsku nie rozmawia się i to nie jest powszechny temat i to nie jest wiedza 

powszechna. 

Przemysław Bogdan dodał, że za to rozmawia się gdzie kto będzie mieszkał. 

Dlaczego ktoś w środku wsi między budynkami zamierza umieścić jednostkę. Ja 

rozumiem, że ona jest w fajnym miejscu. Jako dowódca siedziałbym i moczył nogi w 

jeziorze. Dlaczego, jeśli obok, 1,5 km dalej jest teren, który jest odpowiednio 

położony, jest 100 ha przy linii kolejowej, nie zagrodzony wiaduktami tak jak wieś 

Możne. Czyli budujemy wszystko od początku. Czy nie dbamy o majątek Państwa? 

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP stwierdził, że odbędziemy z 

Panią i Panem Starostą spotkanie, być może z Panem Ministrem. Jeżeli już będą 

konkretne uzgodnienia, zapadną pewne ustalenia, tymi ustaleniami się z Państwem 

podzielimy i wtedy będziemy dyskutowali nad tym czy Państwu to odpowiada czy nie. 

Na tym musimy poprzestać. 

Gość – mieszkaniec wsi Możne – Panie Pośle, właśnie o to nam chodzi, żeby 

z nami porozmawiać zanim jeszcze pewne decyzje zapadną. Ja rozumiem, że my nie 

decydujemy. Powtarzam to jak mantrę, żeby jasno to wybrzmiało. My jesteśmy 

obiema rękami za wojskiem. Zdajemy sobie sprawę, że jest nam potrzebne i bardzo 

ważne w naszym rejonie. Natomiast chodzi o to żeby ktoś nas wreszcie wysłuchał i 

potraktował poważnie. Nas jako mieszkańców zapytał, zaprosił do może nie 

podejmowania decyzji, ale do rozmowy. Abyśmy stanęli wspólnie z naszymi 

osobami, które podejmują kluczowe decyzje i wypracowali wspólnie jakąś naszą 

pozycję. Nie wymagamy wiele, absolutnie nie walczymy z wojskiem. Za każdym 

razem wybrzmiało to z naszych ust, będziemy to powtarzali bardzo otwarcie i 

zawzięcie: my jesteśmy za wojskiem, natomiast lokalizacja jednostki może być 

słuszna i dla nas jako mieszkańców i dla rolników użytkujących ziemię i dla samego 

wojska, bo wydaje mi się, że tak poważna instytucja jak Wojsko Polskie w momencie 

gdy pojawi się w jakimś rejonie i będzie zarzewiem do konfliktu jakiegokolwiek, to 

mija się z celem. Bo powinniśmy się cieszyć i czekać na to, że wojsko się u nas 

pojawi, a nie chodzić ze zwieszonymi głowami, że zapadła dla nas taka decyzja, 

która w jakiś sposób przekreśla nasze dotychczasowe życie. 

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP stwierdził, że przyjmuje ten głos. 

Niestety obawia się tego, że będzie sytuacja taka, jak z budową dróg, kolei, że 

chcemy prowadzić chociażby „szesnastkę” z Ełku do Mrągowa i niestety pojawiają 

się ciągle głosy, które mówią, że nie tędy, bo tutaj dla jednego rolnika, tu dla 
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drugiego żółwie, dla trzeciego coś jeszcze i przekładamy kolejne etapy, bo ciągle 

komuś coś gdzieś będzie przeszkadzało. Nie ma tak, że każdemu da się dogodzić.  

[nałożone głosy] 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się z prośbą aby nie przerywać, 

prowadzić rozmowę w cywilizowany sposób. 

Wojciech Kossakowski - Poseł na Sejm RP stwierdził, że to jest problem, że 

inwestycje strategiczne, takie jak budowa dróg, kolei czy właśnie umiejscawianie 

jednostek, budzą pewne niezadowolenie osób. Część może na tym zyskać, część 

stracić. Ale pozwólcie nam działać, pozwólcie ustalić, dowiedzieć się czy na pewno w 

tym miejscu, bo być może ta koncepcja gdzieś już nie uzyskała aprobaty i nie ma o 

czym rozmawiać. Dajcie aby Pani Starosta, Pan Wicestarosta ustalili wiążące jakieś 

sugestie. Jeżeli one Wam nie będą odpowiadały, będziemy to analizowali, próbowali 

tak rozwiązać sytuację aby wszyscy byli zadowoleni, żeby Wam wojsko nie 

przeszkadzało, a pomagało. Dzisiaj przyjmuję Państwa stanowisko, przyjmuję też 

stanowisko Rady, która wojsko w Olecku chce. Pozwólcie, że coś konkretnego 

ustalimy. Bo dzisiaj wiemy, że można, wiemy, że tam, ale być może nie będzie 

potrzeba 50 ha, a może 25, być może coś innego. Dajcie nam szansę żebyśmy mogli 

coś wypracować. Ale przy Waszych protestach takich oficjalnych, nagłośnieniu tej 

sprawy, to nam zamyka pole negocjacji i rozmów.  

Gość - Panie Pośle, my tylko prosimy o wzięcie nas pod uwagę, uwzględnienie 

naszego głosu tylko w tej kwestii, który wybrzmiał dość jasno. Żeby obradując i 

podejmując kluczowe decyzje o lokalizacji jednostki, przemknęła Wam przez myśl 

nasza prośba. 

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska stwierdziła, że chce aby jej 

stanowisko po raz kolejny wybrzmiało: nikt nie jest, Zarząd Powiatu, Rada nie jest 

przeciwko mieszkańcom. Proszę nie mówić, że została wskazana przez nas 

lokalizacja jednostki wojskowej we wsi Możne. My jako Zarząd Powiatu, ja jako 

Starosta do Infrastruktury Rządowej, Ministerstwa Obrony Narodowej wysłałam, bo 

takie były prośby, różne lokalizacje, różne mapy, lokalizacje jednostki, nawet nie 

lokalizacje, proszę mnie źle nie zrozumieć, tylko tam, gdzie są ziemie będące w 

posiadaniu KOWR-u. To, o czym Panowie mówią tak żywiołowo, o tej ziemi na trasie 

do Wieliczek - zostały te tereny wskazane Infrastrukturze Rządowej. Druga mapa 

dotyczyła lokalizacji ewentualnej - miejscowości Starosty. Owszem, były wysłane 

również mapy, bo proszono nas o to - tereny przy miejscowości przy trasie do 

Krupina. 
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Proszę mi nie wmawiać, że wskazałam i nakazałam. Absolutnie nie. 

I proszę zrozumieć, że my, tak samo ta rezolucja dzisiaj przegłosowana, mówi o tym, 

że bezpieczeństwo naszego powiatu, terenów północno-wschodniej Polski, całej 

Polski, całej naszej Ojczyzny jest naszym priorytetem tak jak przed chwilą 

przeczytaliście. Jest priorytetem w sytuacji takiej, a nie innej geopolitycznej. 

Nikt nie nastaje na Państwa majątki, na Państwa ziemię. I nikt nie staje na drodze 

pierwokupu ziem od KOWR-u. To są Państwa umowy. Nie podpisywaliście jej ani z 

Zarządem, ani z Powiatem. Nie stoję absolutnie nikomu w naszych decyzjach 

Zarządu, Starosty na przeszkodzie.  

Panie Bogdan, zrozumie mnie Pan, nigdy nie wskazałam i nie powiedziałam, nigdzie 

nie pojechałam, ja jako Starosta oczywiście, że jednostka ma być zlokalizowana we 

wsi Możne. I tego Pan mi i nikt z Państwa nie wmówi. 

Chcemy jedynie, abyśmy osiągnęli konsensus. I tak jak powtarzacie, abyśmy mogli 

wspólnie wypracować nasze wspólne stanowisko odnośnie lokalizacji. Tak jak 

wcześniej rozmawialiście. Tak jak teraz rozmawiamy. 

Wicestarosta Olecki – Marek Dobrzyń - Szanowni Państwo, Wysoka Rado, 

chcę wyjaśnić. Atak pana Kurpińskiego to nie wiem, ja uprzedzam, że to jest 

nagrywane. Nasze następne spotkanie to może być w sądzie.  

Wyjaśniam i oświadczam publicznie, nigdy nie było stanowiska z mojej strony zero-

jedynkowego. Nigdy nie ma żadnego dokumentu, w którym bym wskazał lokalizację 

jednostki wojskowej na terenie wsi Możne. I to publiczne powtarzanie tego to 

uwłacza mojemu dobremu imieniu, to po pierwsze. 

Po drugie w piśmie do ministra Błaszczaka prosiliśmy o umiejscowienie, utworzenie 

jednostki wojskowej w Olecku i wskazywaliśmy Dworek Mazurski. Natomiast po 

pierwszym spotkaniu, jak już przyjechali wojskowi fachowcy, powiedzieli: nie, dlatego 

że trzeba było byłoby zamknąć Ścieżkę Wiewiórczą, a to nie wchodzi w grę. 

Jeszcze raz powtarzam. Jeśli Państwo będziecie powielać kłamstwa, to ja składam 

sprawę do sądu i tam się spotkamy. 

Bożena Bielska–Świeżyńska stwierdziła, że tworząc jednostkę narażamy się 

jako mieszkańcy na interwencję czy agresję w pierwszej kolejności. Zapytała czy 

posiadamy jakieś schrony, czy prawdą jest, że najbliższe schrony posiadamy w 

Olsztynie oraz czy wraz z budową jednostki przewidziane są schrony dla ludności 

cywilnej, ponieważ stajemy się potencjalnie celem. Przypomniała radnym i wszystkim 

na sali, że wywłaszczenie powinno odbyć się z poszanowaniem prawa własności. I 

powinniśmy ważyć interes publiczny i prywatny ponad wszystko z jak najmniejszym 
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pokrzywdzeniem jednak właścicieli. Jeżeli istnieje szansa na to, żeby uszanować 

prawo własności tych mieszkańców i jednocześnie zapewnić teren, który by 

odpowiadał dla jednostki wojskowej wraz z budową schronu, bo ludność cywilna ma 

prawo do ochrony. My nic nie wiemy w tej chwili. Zwróciła się z prośbą aby Rada 

zajęła się również tym problemem, a nie tylko rozpatrywaniem czy wojsko przyniesie 

nam miejsca pracy. Bo może nam przynieść agresję. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że wojsko nie przynosi agresji. 

Proszę ważyć słowa. Wojsko nam nie przynosi agresji. Lokalizacja jednostki też nie 

przyniesie agresji, może jej ewentualnie zapobiec. 

Dodał, że część wypowiedzi nie była nagrywana, ni e była skierowana do mikrofonu. 

W związku z tym żeby udzielić precyzyjnej odpowiedzi na te pytania poprosił o 

złożenie jej w formie pisemnej.  

Piotr Marcinkiewicz – mieszkaniec Olecka zadał pytanie czy powiatowa 

policja jest przygotowana na wzrost przestępczości w mieście i poza nim, który to 

wzrost może być spowodowany brakiem materiałów grzewczych, nagłym wzrostem 

bezrobocia. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się z prośbą o pozostawienie kontaktu, 

adresu w biurze Rady w celu udzielenia odpowiedzi na pytanie w formie pisemnej 

[zadający pytanie nie zostawił kontaktu do siebie]. 

Przemysław Bogdan - drodzy Państwo, żeby było wątpliwości, o sprawie 

zerojedynkowej nas też poinformowali samorządowcy, Wasi przyjaciele, znajomi i 

żeby nie było wątpliwości, było na spotkaniu nas 100, mamy na to nagranie. I 

osobiście bardzo ważna osoba w tym mieście powiedziała, że zadzwonił rano Pan 

Wicestarosta i powiedział, że jest sprawa załatwiona zerojedynkowo: albo na 

Możnych, albo wcale. Następnie na spotkaniu po 14:00, na które został zaproszony 

Pan Dyrektor z Ministerstwa Infrastruktury, mamy nagranie Pana Wicestarosty, który 

mówi jak będziemy tak robić, to tej jednostki na 80% nie będzie. Natomiast wiemy 

już, że w piątek Pan Minister Błaszczak, czyli raczej wysoka osoba mówi, że będzie 

jednostka w Olecku. Więc dlaczego rozbijamy się o teren wojsku nieprzydatny? 

Raptem półtora kilometra dalej? W spokojnym miejscu dla wojska. Tylko to 

potrzebujemy. Nic więcej. Nie będzie protestów. Nie będzie żadnego szarpania się. 

Czy wyobrażacie sobie jakąkolwiek jednostkę w miejscu, gdzie możecie zrobić 

sanatorium, możecie cały czas walczyć o oleckie uzdrowiska itd. Jak to wygląda? W 

ogóle nas nie słuchacie. 

[Niezrozumiałe] 



44 
 

Panie Przewodniczący, naprawdę się cieszę, że Pan mnie słucha. Dlaczego nie 

słuchaliście nas wcześniej? Dlaczego powielaliście? 

Przewodniczący Rady Powiatu - ale to są hasła i populizm. Było spotkanie, 

zostały wysłane pisma. 

Przemysław Bogdan - 7 osób, 7 pieniaczy – tak zostaliśmy określeni. Mamy 

zapis, również wy też go macie. Proszę pana jak brzmiało? Jeśli będzie tylko siedmiu 

ciągle protestować, to będziemy robić poligony w Kazachstanie albo na Syberii. 

Radny Sławomir Karol Szerel potwierdził. 

Przewodniczący Rady Powiatu również przyłączył się do tego stwierdzenia. 

Przemysław Bogdan - na prostym spotkaniu, tylko na jedno hasło, mieliśmy 

100 panów. Dlaczego? Jesteśmy przedstawicielami wsi. Tak zostaliśmy wybrani. Tak 

jest u nas też demokracja. I tylko dlatego w tak niewielkim gronie was nawiedzamy. 

Czy wy naprawdę myślicie, że tutaj wtoczymy się z siłą 200-300 osób? To nie ma 

sensu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy jeszcze będzie jakiś formalny 

wniosek kończący wypowiedź. 

Przemysław Bogdan zwrócił się z prośbą aby Pan Wicestarosta odniósł się do 

faktów: czy zadzwonił do Burmistrza? 

Wicestarosta Olecki – Marek Dobrzyń stwierdził, że takiego faktu nie było. 

Koniec dyskusji. Jeśli Pan uważa, ja naprawdę, to jest nagrywane. Spotkamy się w 

innym miejscu. 

Przemysław Bogdan dodał, żeby mu nie grozić. 

Przewodniczący Rady Powiatu - to była informacja. 

Przemysław Bogdan stwierdził, że mieszkańcy wsi Możne jak zawsze i też na 

prośbę Pana Wicestarosty, który mówił, że fajnie by było jakby wpadł Mikołaj, na 

ostatnim spotkaniu, gdzie mieliśmy napisać dokument. No i wpadł Mikołaj i nawet ma 

prezenty. Przebrał się za Mikołaja i rozdał prezenty Staroście, Przewodniczącemu 

Rady Powiatu, Wicestaroście.  

Dodał, że to jest bardzo ważna rzecz, żeby wychodzić do ludzi, przychodzić, 

rozmawiać. Radnej Teresie Krajewskiej wręczył kwiaty. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że jeszcze jedną dygresją chce się 

podzielić i nawiązać do wypowiedzi Pana Posła. Żebyśmy naprawdę podchodzili z 

wielką rozwagą i ważyli pewne sprawy. Po polsku to brzmi niestety tak, jestem za 

drogą, jestem za jednostką, jestem za autostradą - tylko nie przez moją wieś, nie 

przez moje pole, nie przez moją gminę.  
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Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska - Panie Bogdan, czy Pan 

zauważył, że my ciągle mówimy to samo o tym samym: o jednostce, o najlepszej 

lokalizacji, o nie wywłaszczaniu. Myślę, że między nami będzie zrozumienie, tylko nie 

powtarzajmy ciągle, że wy jesteście źli, my jesteśmy nieźli, albo mniej źli. 

Również życzę Panu wesołych świąt, wszystkiego dobrego. Tak jak wszystkim 

pozostałym mieszkańcom. Trzymajcie się ciepło, do siego roku i mam nadzieję, że 

będzie wszystko OK. Tak samo wystąpienie, te prośby Państwa. Prosiliście wysłać i 

do jednostki i do Ministerstwa Obrony. Ja to przesłałam.  

Wicestarosta Olecki – Marek Dobrzyń dodał, że po wcześniejszym 

zapoznaniu Radnych. 

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska dodała, że na siłę nikt nikogo 

nie wywłaszczy i nie ma takich działań. 

Podziękowała za Kermita - czy on jest z podtekstem, czy też nie. 

Radny Jerzy Gołembiewski – stwierdził, że spotykamy już kolejny raz i 

rozmawiamy na temat jednostki wojskowej. Dodał, tak jak było powiedziane, że 

wszyscy radni chcą, żeby jednostka była ulokowana w jak najdogodniejszym i 

najlepszym miejscu. Możemy te dyskusje na okrągło ciągnąć. Dodał, co powiedział 

Pan Poseł, poczekajmy może, nie wzbudzajmy żadnych emocji, że to będzie akurat 

w Możnych, czy w jakimś innym miejscu. 

Starosta Olecki – Marzanna Pojawa-Grajewska stwierdziła, że na tę rózgę 

Pan Wicestarosta nie zasłużył. Jeżeli każdy by tak lobbował rzeczy ważne, tak jak 

Pan Marek współpracował chociażby z posłem Kossakowskim, żeby nam w powiecie 

działo się dobrze, żeby były drogi. Działanie, chociażby utworzenie geriatrii w naszym 

szpitalu, to ogromne lobbowanie i wsparcie Pana Marka i Pana Posła tutaj obecnego. 

Nie przyjmujmy tego, Panie Bogdanie, systemem zerojedynkowym: bo akurat to 

działanie mi nie odpowiada, to Pan Wicestarosta jest zły. Pracuję już rok z Panem 

Markiem, Panem Przewodniczącym, Radą oraz z Zarządem i jednego jestem pewna: 

działamy, aby naszemu powiatowi działo się lepiej, a tym samym mieszkańcom. 

Wicestarosta Olecki – Marek Dobrzyń stwierdził, że jest chyba ostatnim, który 

chce, żeby powstała jednostka w Gminie Olecko. Ja lobbuję i to od samego początku 

nad tym, żeby powstała w Gminie Wieliczki. W porozumieniu z wójtem gminy za 

przysłowiową złotówkę chcemy zaproponować bardzo atrakcyjne ziemie pod 

budownictwo mieszkaniowe dla wojska. I my nad tym lobbujemy od samego 

początku. Panie Bogdan, Panie Kurpiński, ja Was uspokoję. Możne to ostatnie 

miejsce, na tym by mi zależało. 
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Złożył życzenia zdrowych, wesołych, pełnych miłości, spędzonych świąt w gronie 

rodzinnym.  

Przewodniczący Rady Powiatu złożył wszystkim życzenia zdrowych, 

spokojnych świąt w rodzinnym gronie, w ciepłej atmosferze przy polskiej kolędzie. A 

na nowy nadchodzący rok 2023 dużo spokoju i pokoju. Pokoju w Polsce i pokoju za 

naszymi granicami.  

Ad 14. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku poinformował, że następna – 

XXXVI (trzydziesta szósta) Sesja Rady Powiatu w Olecku planowana jest na dzień 

23 lutego 2023 r. (czwartek) o godz. 13:00. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Powiatu w 

Olecku zamknął obrady XXXV Sesji Rady Powiatu w Olecku. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Olecku 
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